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Névadó ünnepség és  
a negyedik gyertya meggyújtása
Advent negyedik vasárnapján az ünnephez méltó, meghitt koncerttel kezdődött a 
program a Szent Mihály-kápolnában. Piller Balázs zongoraművész játékát Babos 
Lajos kísérte klarinéton.
Ezt követően Vonyarcvashegy egykori plébánosáról, Tóvölgyi Lászlóról elnevezett 
sétány avatójára került sor. Péter Károly polgármester ünnepi beszédét követően 
leleplezte a hegy lábánál található emlékhelyet.
Miután az érdeklődők felgyalogoltak a hangulatosan kivilágított sétányon a 
dombtetőre, tanúi lehettek, ahogy a környékbeli települések polgármesterei közösen 
meggyújtották a Vállus, Balatongyörök és Gyenesdiás után hozzánk érkezett nagy, 
közös adventi koszorú utolsó gyertyáját is.
Befejezésül forralt borral, teával és pogácsával kínálták a rendezők a programon 
résztvevőket, így ez az este is meghitt beszélgetéssel zárult.

Az iskola aulájában, 
december 22-én került 
ismét sor a hagyományosan, 
minden évben 
megrendezett Karácsonyi 
koncertre.

A Zalai Balaton-part 
Ifjúsági Fúvószenekar és 
az iskola tanulói telt ház 
előtt, zajos sikert aratva 
mutathatták be műsoraikat.
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Folytatás és a megújulás éve
Új év, újabb tervek és fejlesztések fényében került megrende-
zésre az újévi koccintás. Vállalkozók, civil szervezeti vezetők, 
intézményvezetők és képviselők kezében egyszerre csendült 
meg a pezsgőspohár az újévi koccintá-
sunkkor. Vendégeink között köszönt-
hettük Szalóki Flóriánt, közlekedési 
operatív programokért felelős helyettes 
államtitkárt is.
Emlékek, tervek, örömteli pillanatok 
és boldog percek vonulnak el előttünk 
újra meg újra, hogy végül egy rendezett 
egésszé, egy teljes évvé álljanak össze. A 
2018-as év, a lassan mögöttünk maradó 
óesztendő, tartalmas és tanulságos idő-
szak volt, sok változással, küzdelemmel.
Fontosnak tartom, hogy ne lépjünk to-
vább, ne fordítsuk át addig a naptár lap-
jait, míg nem érezzük magunkénak az elmúlt évet, míg meg 
nem értjük üzenetét. Éppen ezért fontos – egyénként és kö-
zösségként is – az új esztendőbe való átlépés időszaka.
Vonyarcvashegy egyike azon településeknek, melyek jelene, 
múltja és jövője is harmonikus egységben szolgálja a lakók 
mindennapjait. A fennmaradásért folytatott küzdelem, a fej-
lődés iránti igény sok erőt adott már történelmünk során elő-
deinknek, és sokat segített nekünk 2018-ban is, amikor szá-
mos új kihívással, változással kellett szembenéznünk. Hazánk 
– Magyarország – az utóbbi évtizedek legnagyobb átalakulását 
éli. Felemelő érzés átélni mindezt, ám ne felejtsük, hogy ez 
az út nem csak az álmok világa, hanem egyben korunk Eu-
rópájának valósága felé visz bennünket. Ezen az úton pedig 
csak nemzetként, együtt dolgozni akaró és tudó közösségként 
haladhatunk igazán sikeresen. Büszke vagyok arra, hogy Vo-
nyarcvashegy nagyközség épp így, valódi közösségként haladt 
végig a 2018-as esztendőn. Köszönet illeti ezért községünk 
minden lakóját, hisz magukénak érezték közös ügyeinket, és 
tenni is készek voltak érte. Köszönet illeti intézményeinket: 
óvodánkat, iskolánkat és az egészségügyet. A Művelődési ház 

és könyvtárt, a település üzemeltetési csoportot és az Önkor-
mányzati Hivatal dolgozóit is, akik biztos hátteret nyújtot-
tak a vonyarcvashegyiek mindennapjaihoz. Abban azonban, 
hogy ezen intézmények és a község lakossága így tudott együtt 
dolgozni Vonyarcvashegyért, oroszlánrészt vállaltak civil szer-

vezeteink is, akik lelkesedésüknek és el-
hivatottságuknak köszönhetően szintén 
rengeteget tettek nagyközségünk kultu-
rális életéért és közbiztonságáért.
Hiszek abban, hogy ilyen csapatban, egy 
ilyen községben, magánéletünk nagy 
kérdéseire is könnyebben kaphatunk 
választ. Lépjünk hát át most együtt – 
egy emberként – 2019-be. Abba az 
évbe, mely sok újabb izgalommal, fel-
adattal áll előttünk, a maga ismeretlen-
ségében is vonzó kihívásként. Rajtunk 
múlik, hogy mely ösvényen haladunk 
végig rajta.

Mielőtt azonban elindulnánk, vessünk még egy utolsó pillan-
tást 2018-ra és vegyük magunkhoz mindent, amit érdemes-
nek tartunk arra, hogy útravalóként, erőt adó biztatásként 
kísérjen bennünket idén is. Bízom abban, hogy mindenkinek 
gazdag, tartalmas lesz ez a személyes csomagja, ahogy bízom 
abban is, hogy ezáltal mindenki közelebb kerülhet álmaihoz, 
céljaihoz.

Vonyarcvashegy 
Nagyközség Kép-
viselő Testülete, 
jómagam, és mun-
katársaim nevében 
kívánok mindeh-
hez jó egészséget, 
kitartást Önöknek a 
2019-es esztendőre!

Péter Károly,  
polgármester

Egy újabb szép kort megért helyi 
lakost, Csanaki Imréné Annus nénit 

köszöntötte fel otthonában – családja 
körében – Péter Károly polgármester, 

Vonyarcvashegy Nagyközség 
Önkormányzata nevében, 90. 

születésnapja alkalmából.

Isten éltesse jó egészségben  
még nagyon sokáig, kívánunk neki  

sok boldogságot és örömet!

Születésnapi köszöntő
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Ajánlom olvasóink figyelmébe könyvtárunk gazdag 
könyv- és folyóirat állományát. Ezúttal a legújabb példá-
nyok közül válogattam egy csokorra valót:

Gyermekeknek:
Bartos Erika: Brúnó Budapesten: 

Pest szíve
Farkas Róbert: Első könyvem  

a téridőről
Lorena Pajalunga: Jó éjszakát jóga
Lengyel Orsolya: 30 angol-magyar 

mese a természetről
Lengyel Orsolya: 30 német-magyar 

mese a természetről
Bosnyák Viktória: Gyöngyi gyöngysora
Berg Judit: Lengemesék: nádtengeri rejtélyek

Szülőknek, nevelőknek:
Asha Philips: Mondj nemet! – Hogyan jelöljük 

ki a határokat gyerekeinknek
Dr. Devorah Heitner: Képernyőtudatos család
F. Várkonyi Zsuzsa:  

Hoztam, kaptam, átszabtam:  
a személyiségformálás lehetőségei 

Ève Herrmann: 100 Montessori fejlesztő 
gyakorlat 15 hónapos kortól

Kortárs magyar szerzők műveiből:
Benkő László: Káosz és rend I-III. kötet
Fábián Janka: A rózsalugas
Schäffer Erzsébet: Ezüstróka

Müller Péter: Vallomás a szerelemről
Kepes András: Istenek és emberek
Géczi János, Csányi Vilmos: Őszikék
Náray Tamás: Zarah; Zarah öröksége
Csányi Vilmos: A globális elme

Krimirajongóknak:
David Baldacci: Végső fázis
Jeffrey Archer: Árulkodó nyomok
Stephen King: Csipkerózsikák
Henning Mankell: Arctalan gyilkosok

Alkotó ügyes kezűeknek:
Fiona Hayes: 51 játékos ötlet 
tojástartóra
Fiona Hayes: 51 játékos ötlet 
          WC-papír gurigára

A felsorolt műveken kívül még számos 
sikerkönyv megtalálható könyvtárunk-
ban! Jöjjenek, válogassanak kínála-
tunkból! Várjuk azokat is, akik még 
nem jártak nálunk!

Csudai Zoltánné, könyvtáros

Könyvajánló

A Turisztikai Egyesület hírei

Vonyarcvasegy, Kossuth L. u. 42.
Tel.: 83/348-253  •  Fax: 83/548-021

e-mail: info@vonyarcvashegy.hu  •  www.vonyarcvashegy.hu

Stuttgartban és Brnoban indult a vásári szezon
A Nyugat-Balatoni Turisztikai Iroda szervezésében tíz magyar szolgáltató 
kínálata volt megtalálható Európa egyik legnagyobb turisztikai vásárán, 
Stuttgartban. A rendezvény időtartamát tekintve is kiemelkedik a vásárok 
közül, hiszen nyolc napon át tíz csarnokban, 2.100 kiállító, 120.000 
négyzetméteren mutatta be kínálatát a 265.000 látogatónak. A helyszíni 
tapasztalat alapján elmondható, hogy Magyarország iránt továbbra is komoly 
érdeklődés mutatkozik. Ahogy az elmúlt években, úgy idén is Budapest, 
Balaton és hazai fürdők a húzó termékek.
A Nyugat-Balaton számára kiemelten fontos nagyközönségi turisztikai vására 
a brnoi. A cseh piacon – a hazai beutazó turizmus részéről ma már a harmadik 
legfontosabb küldőpiac – a kerékpáros turizmus kiemelt jelentőséggel 
bír. A 11 ország részvételével megrendezett eseményen Magyarország leg- 

fontosabb versenytársai is bemutatkoztak, ami nem 
véletlen, hiszen Morvaország komoly vásárló-

erővel rendelkező régió.

Megjelent a térségi 
kerékpáros katalógus
A Nyugat-Balatoni Turisztikai Iroda az 
eddigi szokásoknak megfelelően 2019-ben 
is kiadja tematikus kiadványait. Az idei év 
munkálatai nagyrészt az őszi-tavaszi szezon 
bővítéséhez kapcsolódnak, így a kerékpáros 
turizmus új alapjai kerültek megalkotásra, 
és ennek jegyében a fő kiadványunk 2019-
re vonatkozóan a kerékpáros katalógus. Az 
új kiadvány a térségünkön túl nem csak a 
Balaton egészét mutatja be, hanem olyan 
nemzetközi, illetve országos kerékpáros főút-
vonalak is szerepelnek benne, melyek Ausz-
triával és Szlovákiával kötik össze a Balatont.
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Iskolai Hírek
Ádám Jenő 
népdaléneklési verseny
Sikeresen szerepeltek tanítványaink 
Celldömölkön, a helyi zeneiskola 
által szervezett regionális versenyen. A 
Vonyarc Énekegyüttes (Németh Lili, 
Fóth Lola, Cseke Hajnalka (6. o.), 
Kocsis Kincső, Keserü Anna (7. o.), 
Miklós Rozália (5. o.), arany minősítést 
ért el. Szóló kategóriában Miklós 
Rozália arany minősítést, Németh Lili 
kiemelt arany minősítést kapott. A 
Mandulavirág Énekkettős (Németh 
Lili, Miklós Rozália) kiemelt arany 
minősítésben részesült.
Felkészítő: Bujtorné N. Judit

Keszthely város-, városkörnyéki sakk diákolimpia
Népes diáksereg képviselte iskolánkat január 14-én, a keszthelyi sakk diákolimpia 
egyéni versenyén. A résztvevő 6 iskola közel 40 diákjának majdnem a fele iskolánk 
tanulója volt. A verseny célja a sportág népszerűsítése mellett, a megyei döntőbe 
jutók kiválasztása. A 16 vonyarci diák közül 12-en értek el dobogós helyezést, és 
jutottak a nagykanizsai megyei döntőbe.
Eredmények:
I. korcsoport: 1. Nyakas Tamás,  
2. Székely Márton József,  
3. Horváth Zsombor.  
A lányok között Gelencsér Lili 2. lett.
II. korcsoport: Rácz Barnabás és Vigh 
Orsolya egyaránt a 3. helyen végzett.
III. korcsoport: 2. Massman Noah 
James, 3. Sinthavong Bence. A lányok 
mezőnyében 1. Sándor Rebeka, 2. 
Vigh Hanna.
IV. korcsoport: 1. Salamon Benedek,  
2. Sajcz Raul.
Felkészítő: Károly Kálmán

Vonyarcvashegyi Nyitnikék Óvoda hírei
Sok kicsi, sokra megy
Az iskola által szervezett őszi papírgyűjtésbe óvo-
dánk szülői közössége is aktívan bekapcsolódott.
Nagyon szépen köszönjük minden résztvevő 
tevékeny segítségét, munkáját, melynek 
eredményeként 15.000 Ft gyűlt össze.
Ezt az összeget, kiegészítve a Szülői 
Szervezet támogatásával a gyerekek-
nek szervezett zenés bábelőadásra for-
dítjuk.

Jót tenni jó!
Óvodánkban a szelektív hulladékgyűjtés jegyé-
ben folyamatosan gyűjtögetjük a műanyag ku-
pakokat, arra gondolva, hogy valamire jó lesz.
A közelmúltban már volt rá példa, hogy in-
tenzív jótékonysági műanyagkupak gyűjtést 
szerveztünk beteg gyermek számára. Most 
ismét tudomásunkra jutott, hogy egy beteg 
gyermeket ápoló családnak segíteni tudnánk 
ilyen formában.
Kérjük a település lakosságát, hogy ha szívesen 
csatlakoznának ehhez az ügyhöz, akkor juttassák 
el az óvodába az összegyűjtött kupakokat, hogy 
amint sikerül nagyobb mennyiséget felhalmoz-
nunk, eljuttathassuk a rászoruló családnak!

Elmúlt a szép, víg karácsony...
A karácsonyvárás időszakában a nagycsoportosok már hagyományosan, 
egy betlehemes játékot tanulnak meg, melyet aztán bemutatnak óvo-

dás társaiknak, valamint szüleiknek, nagyszüleiknek. Ez a családias 
hangulatú ünnepélyes nap december 18-án volt óvodánkban.

Délelőtt a szépen feldíszített környezetben a gyerekek és az 
óvoda dolgozói tekintették meg örömmel a Katica csoport 
előadását, majd ezután közösen karácsonyi dalokat énekel-
gettünk. Visszatérve a csoportszobákba meglepetés játékok 

várták a gyerekeket, melyeket boldogan vettek birtokba.
Délutánra a családtagokat hívtuk meg, hogy megajándékozzák 

őket is a gyerekek Jézus születésének történetével, segítve ezáltal az ün-
nepre hangolódást. Az előadás után nagy népszerűségnek örvendett a 
finom mézeskalács, melyet a Katica csoport készített a segítő szülők 
közreműködésével. Gyorsan kiürültek a kínáló kosárkák. A finom gyü-
mölcsteát a konyhai dol-
gozóknak köszönhetjük. 
A program végére a kan-
csók is kiürültek.

Idén is folytatjuk majd 
ezt a szép hagyományt 
a soron következő Süni 
csoporttal.

Tüttőné Kovács Ibolya, 
intézményvezető
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Az Önkormányzati Hivatal hírei
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-
testülete a tavalyi év utolsó hónapját is aktív munkával 
töltötte, ugyanis a hónap közepén rendkívüli testületi 
ülésre, majd a hónap végén a munkaterv szerinti soros 
ülésre, illetve Balatongyörök Község Önkormányzatával 
közösen együttes képviselő-testületi ülésre is sor került. 

Rendkívüli testületi ülés – december 12.
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-tes-
tülete a rendkívüli ülés keretében tárgyalta meg, majd fogadta 
el a nagyközség Helyi Esélyegyenlőségi Programját a követke-
ző öt évre. A Helyi Esélyegyenlőségi Programmal kapcsolat-
ban az önkormányzat szándéka, hogy az idősek, a gyermekek, 
a nők, a fogyatékosok és a mélyszegénységben élők helyzetén, 
illetve ezáltal a település egészének helyzetén javítani tudjon. 
Kiemelt szempont, hogy az öt célcsoport esetében javulni 
tudjon életük minősége, és akár anyagi helyzetük is. Fontos 
az önkormányzat számára a fókuszban lévő csoportok folya-
matos figyelemmel kísérése, tőlük visszajelzés kérése. Az új, 
2019-2023-as időszakra vonatkozó Esélyegyenlőségi Program 
a település honlapján megtekinthető.

*  *  *
A képviselő-testület az ülés második és egyben utolsó napi-
rendje keretében a Balaton Fesztivál Alapítvány ügyeit tár-
gyalta meg. Az önkormányzat alapító tagként jogosult egy 
kuratóriumi tagot delegálni. Az elmúlt öt évben a Művelődési 
Ház és Könyvtárban dolgozó Csudai Zoltánné vett részt ku-
ratóriumi tagként a civil szervezet munkájában, a képviselők 
a következő időszakban ezen feladatra a Művelődési Ház és 
Könyvtár új vezetőjét, Farkas Tibort kérték fel.

Együttes testületi ülés – december 20.
Vonyarcvashegy és Balatongyörök képviselői együttes ülés 
keretében tárgyalták meg a Vonyarcvashegyi Közös Önkor-
mányzati Hivatal 2018. évi munkájáról szóló beszámolót. A 
képviselők a hivatalvezető tájékoztatójában olvashattak a hi-
vatali munka 2018. évi kihívásairól, a személyi összetételről, a 
hatósági és önkormányzati ügyintézésről. A beszámoló külön 
kitért azon sajnálatos körülményre, miszerint a köztisztviselői 
illetményalap 2008. óta változatlan. A dolgozók megtartása, 
megbecsülése, nyugdíjazás vagy egyéb körülmény esetén az új 
dolgozók alkalmazása ilyen bérkondíciók mellett meglehető-
sen nehézkes. Erre tekintettel – amellett, hogy a képviselők 
megköszönték a hivatali dolgozók munkáját – ígéretet tettek 
arra, hogy lehetőségeikhez mérten a bérek rendezésével is fog-
lalkoznak a jövő évi költségvetésben.

*  *  *
A képviselők a második napirend keretében elfogadták a Vo-
nyarcvashegyi Nyitnikék Óvoda Intézményfenntartó Társulás 
2018. évi működéséről szóló beszámolót.

Soros testületi ülés – december 20.
A munkaterv szerinti utolsó képviselő-testületi ülésen a 
képviselők 13 napirendi pontot tárgyaltak meg nyílt ülés 
keretében.

Elsőként a strandon évek óta működő vízi sportpályához kö-
tődő megállapodás meghosszabbítását hagyta jóvá a testület 
további öt évre azzal a kikötéssel, hogy a vállalkozó a vonyarc-
vashegyi állandó lakosok számára a szolgáltatás díjából 5% 
kedvezményt biztosít.

*  *  *
A második napirend keretében módosításra került az önkor-
mányzat 2018. évi költségvetése, mely módosítás eredménye-
képpen az Önkormányzat 2018. évi költségvetésének bevételi 
és kiadási főösszege 1.303.142.206 Ft-ra módosult. A módo-
sítással átvezetésre került a költségvetésben többek között a 
szociális tűzifára, illetve a téli rezsicsökkentésre kapott támo-
gatás összege is.

*  *  *
Fentieket követően a Zala Megyei Kormányhivatal szak-
mai segítségnyújtása alapján módosításra került a közösségi 
együttélés alapvető szabályairól szóló 16/2013. (IX. 17.) ön-
kormányzati rendelet, melyből azon magatartások, melyek 
felsőbb szintű jogszabályok alapján kerültek szankcionálásra 
(jellemzően szabálysértésként) a helyi, önkormányzati rende-
letből törlésre kerültek (a szabálysértési hatóság – járási hi-
vatal – jár el ilyenkor). A rendeletmódosítások sorát a szo-
ciális gondoskodás helyi szabályairól szóló 4/2015. (II.27.) 
önkormányzati rendelet módosítása zárta. Ezen rendeletben 
a karácsonyi csomag keretösszege került megemelésre. A 
módosított önkormányzati rendeletek a település honlapján  
(www.vonyarcvashegy.hu), illetve a nemzeti jogszabálytáron 
(www.njt.hu) tekinthetőek meg.

*  *  *
Az önkormányzati rendeletek módosítását követően a kép-
viselők elfogadták az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
koncepcióját, illetve jóváhagyták Vonyarcvashegy Nagyközség 
Önkormányzata Képviselő-testületének 2019. I. félévi mun-
katervét.

*  *  *
A hetedik napirend keretében lakossági kérelem alapján a he-
lyi építési szabályzatról szóló 18/2018. (X.13.) önkormányzati 
rendelet módosításának kezdeményezése került megtárgyalás-
ra, melynek kapcsán a képviselők a rendelet módosítás elindí-
tását jóváhagyták amellett, hogy rögzítették azon döntésüket, 
miszerint a jövőben csak évente egy alkalommal kerülhet sor 
a helyi építési szabályzat módosítási kezdeményezéseinek tár-
gyalására.
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Az Önkormányzati Hivatal hírei
A nyolcadik napirend keretében megkötésre kerül a házi 
gyermekorvosi feladatokat ellátó dr. Világos Eszter doktor-
nővel az iskolaorvosi feladatok ellátásáról szóló megbízási 
szerződés.

*  *  *
A kilencedik napirend kapcsán a Len-Ki Baba Humánszol-
gáltató Nonprofit Kft. támogatási kérelme került megtár-
gyalásra. A képviselők a támogatási kérelmet elviekben tá-
mogatták, azonban a végleges döntés meghozatala további 
információkat igényel, így alakszerű határozathozatal mel-
lőzésével döntöttek arról, hogy a témát a következő soros 
ülésen ismét tárgyalják.

*  *  *
Fentieket követően a képviselők döntöttek arról, hogy tá-
mogatják a vonyarcvashegyi, „kivett vízmű” művelési ágú, 
2020 hrsz-ú ingatlan megközelítését szolgáló út kialakítását, 
majd tájékoztatást kaptak arról, hogy az M7 Takarékszövet-
kezet 2019. január 1-től bezárja fiókját Vonyarcvashegyen.

*  *  *
Az utolsó előtti napirend keretében a képviselők jóváhagy-
tak egy bérleti díj csökkentési kérelmet, majd egy ma-
gánberuházás keretében épült szennyvízelvezető rendszer  
felújításához nyújtottak anyagi támogatást.

A következő soros ülést a képviselő-testület 2019. január 
31. napján, csütörtökön tartja 16 órától a Vonyarcvas-
hegyi Közös Önkormányzati Hivatal Tanácstermében. A 
képviselő-testületi ülések nyilvánosak, így arra minden 
érdeklődőt szeretettel várunk.

Bertalanné dr. Gallé Vera, jegyző

A munkaterv szerinti kötelező napirendi pontok az alábbiak:

1.) Rendelet-tervezet az önkormányzat 2019. évi költségvetéséről (I. olvasatban),  
előterjesztő: Péter Károly polgármester

2.) 2019. évi turisztikai marketing terv,  
előterjesztő: Péter Károly polgármester,  
előterjesztésért felelős: Horváth Tamás, Tourinform Iroda (felkérésre)

A kötelező napirendeken kívül aktuális témák megtárgyalására is sor kerülhet.

A képviselő-testület ülései nyilvánosak, minden érdeklődőt  
szeretettel várunk a hivatal tanácstermében!
Péter Károly polgármester

Meghívó
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete soron következő ülését  
2019. január 31-én (csütörtök) 16 órai kezdettel tartja.

Tájékoztatás a kutak  
eljárásjogi szabályairól
A vízgazdálkodásról szóló 1995. évi LVII. törvény 2016. jú-
nius 4-i módosítása törvénybe iktatta a 29. § (7) bekezdést, 
amely 2018. december 31-ig mentesítette a vízgazdálkodási 
bírság kiszabása alól azokat, akik korábban engedély nélkül 
létesítettek kutat. Erről a jogalkotói intézkedésről különbö-
ző médiumokon keresztül tájékozódhatott a lakosság, így 
sajnos bizonytalanság alakult ki ezzel kapcsolatban.

A múlt év végén a fenti törvénynek több módosítási 
javaslatát is tárgyalta az Országgyűlés, melynek ered-
ményeképpen az engedély nélkül létesített kutak beje-
lentésének határideje 2020. december 31. napjáig meg-
hosszabbításra került.

Tájékoztatom a tisztelt érintetteket, hogy a jelenleg rendel-
kezésünkre álló információk szerint előkészítés alatt áll, és 
2019-ben várhatóan megvalósul egy olyan átfogó módo-
sítás, amely az illegális kutak engedélyeztetésére speciá-
lis eljárást tartalmaz, így megszűnik a jogbizonytalanság a 
bejelentésekkel és a követendő eljárásrenddel kapcsolatban.

Amint kihirdetésre kerül ezen módosítás, és az eljárásrend 
kialakul, erről, valamint a további teendőkről a tisztelt la-
kosságot tájékoztatni fogjuk a Vonyarci Hírmondóban, vala-
mint a település honlapján is (www.vonyarcvashegy.hu).

Amennyiben a témával kapcsolatban kérdésük lenne, a Vo-
nyarcvashegyi Közös Önkormányzati Hivatal műszaki refe-
rense, Pikó Gábor áll rendelkezésükre. (83/348-033, 12-es 
mellék, e-mail: muszak@vonyarcvashegy.hu, vagy személye-
sen ügyfélfogadási időben: hétfő, szerda: 8-tól 12-ig és 13-
tól 16-ig, péntek: 8-tól 12-ig).

Bertalanné dr. Gallé Vera, jegyző
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Kedves Olvasók, Hirdetők!
A Vonyarcvashegyi Hírmondóba  
a következő címre kérjük elküldeni a 
megjelentetni kívánt cikket, hirdetést:
vonyarcihirmondo@gmail.com

Üdvözlettel: a szerkesztők

Szent Glória  
Temetkezési Kft.
Gyenesdiás, Csillag utca 11.
éjjel-nappal hívható:  
06-20/9230-769 vagy 06-30/3486-253

Hamvasztásos temetés: 85 000 Ft-tól 180 000 Ft-ig 
Koporsós temetés: 130 000 Ft-tól 270 000 Ft-ig

További információt az alábbi linken kaphat: 
www.szentgloriatemetkezes.hu

Barátságos környezetben, kibővült 
szolgáltatásokkal, sok szeretettel várok 

minden meglévő és új vendéget!
Szolgáltatások:
•	Arckezelések		

(Arc-	és	dekoltázs	masszázs,	
tisztító	kezelés,	stb.)

•	Pedikűr	-	Manikűr,		
műköröm,	gél-lakkozás

•	Smink,	szemöldök-	és	szem-
pillafestés,	szemöldökszedés

•	Gyantázás,	stb.
Új szolgáltatások: 

Fodrászat
Masszázs

Bejelentkezés: 
Őri	Sára	kozmetikus
Tel:	30/603-5695

Gyenesdiás,  
Kossuth L. u. 106.

fb.com/sarikozmetika

Február 1-től 
ÚJ HELYEN!

Tájékoztató a szervezett emlőszűrésre  
meghívót kapott asszonyok részére

Tájékoztatjuk a lakosságot, hogy a Népegészségügyi 
Program keretében szervezett emlőszűrés folytatódik. 

A szűrővizsgálatra mindazon 45-65 év közötti 
asszonyokat várják, akik a szűrőállomástól meghívó 
levelet kaptak. A meghívót kapott páciensek szűrési 

időpontjait a levél tartalmazza.

A szűrés helye:  
ZALA MEGYEI KÓRHÁZ Mammográfiás Labor,  

Zalaegerszeg Zrínyi u. 1. 1. emelet 118. sz. 

Rendelési idő: 
hétfő: 7.30 - 17.00; péntek: 7.30 - 14.30

Ha 2 éven belül volt emlőszűrésen, vagy időpontot 
szeretne egyeztetni, akkor kérjük, jelezze ezt a 

következő telefonszámon: 92/507-562 (mammográfia)

Önkormányzatunk továbbra is támogatni kívánja 
azokat, akik részt szeretnének venni a szűrésen.  

Kellő számú jelentkező esetén biztosítjuk az 
ingyenes autóbuszos utazás lehetőségét az önkor-

mányzat által bérelt járművel 2019. március 11-re.

(Akik március 4-re és március  
8-ra kaptak időpontot, 
 ők is jelentkezhetnek 

erre a napra.)

Jelentkezni március 
5-ig az önkormányzat 

titkárságán lehet személyesen 
(8314 Vonyarcvashegy,  

Kossuth L. u. 42.),  
telefonon: 83/348-033,  

vagy e-mailben:  
titkarsag@vonyarcvashegy.hu).

Szelektív hulladékgyűjtés
A lakossági házhoz menő  
szelektív hulladékgyűjtés 
februárban is folytatódik:

februárban egy napon,  
12-én, kedden lesz szállítás.
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A két legmeghatározóbb dolog életemben: Zala megye és a kultúra 
Interjú Farkas Tiborral, művelődési házunk új vezetőjével

Ahogyan arról már szinte mindenki értesülhetett, új igaz-
gatója van községünk művelődési házának. Néhányan már 
az adventi gyertyagyújtás alkalmával személyesen is meg-
ismerkedhettek Önnel – amikor egy kis zenés előadással is 
kényeztette a publikumot –, de bizonyára maradtak még, 
akik szeretnék alaposabban megismerni Önt, hisz remélhe-
tőleg hosszú ideig marad majd köztünk, itt Vonyarcvashe-
gyen. Kérhetek egy rövid bemutatkozást?

54 éves vagyok, két gyerme-
kem van, a fiatalabb, Rebe-
ka, Nagykanizsán él, levelező 
tagozaton végzi a közösség-
szervező szakot. Máté fiam 
Londonban dolgozik, önálló 
életüket élik már mindket-
ten. A pályámat 1982-ben 
kezdtem a Nagykanizsai 
Hevesi Sándor Művelődési 
Központban. Az akkori igaz-
gatóm, Zalavári Gyula azt 
mondta: „Vagy megszoksz, 

vagy megszöksz.” Én döntöttem, és maradtam. Annyira meg-
tetszett, hogy 32 évet töltöttem a városban, a teljes ranglétrát 
végigjárva, miközben munka mellett elvégeztem Pécsett a ma-
gyar-népművelés szakot, így 1987 óta már diplomám is van.

Mely intézményekben dolgozott eddig?
Ahogy már említettem, a HSMK-ban kezdtem népművelő-
ként, majd egy rövid pécsi, könyvtárosi kitérő után vissza-
tértem a városba, a Családi Irodába, ahol többnyire esküvők 
és társadalmi ünnepek szervezésével foglalkoztunk. Nagyon 
meghatározó közösség volt ez számomra: ott gyűltek ösz-
sze a verset, színházat, irodalmat kedvelő emberek, barátok, 
nagyon sokat foglalkozhattam művészeti munkával. Akkor 
indult zenei pályafutásom is, a ma már több, mint 30 éves 
Igricek Együttes megalakításával.
Másfél évet tanítottam is egy általános iskolában, de a hivatás-
szeretetem nem engedett, így újabb 9 év következett szervező-
ként a HSMK-ban. 1996-ban kerültem a Kiskanizsai Móricz 
Zsigmond Művelődési Házba vezetőként és szervezőként, 
ahol 12 évig dolgoztam. 2009-ben elnyertem a már összevont 
intézmények (Kanizsai Kulturális Központ) vezetését 5 évre. 
5 intézmény – 3 művelődési ház és 2 kiállítóhely – tartozott 
akkor hozzánk. Itt aztán minden területen kipróbálhattam 
magam. Az öt év alatt 5 nyertes EU-s pályázat, fiatalok és 
idősek közösségei, klubjai, a peremkerületeken lakók közös-
ségi szerveződései. A nagyrendezvények a Kárpát-medencei 
versmondó versenytől az Igricfesztiválon, vagy a nagymúltú 
Nemzetközi Jazz- és Világzenei Fesztiválon át, a Bor- és Dö-
dölle Fesztiválig. Rengeteg csodálatos emlék, és sok-sok ta-
pasztalat. Az elmúlt 4 évet Budapesten töltöttem a belvárosi, 

2015-ben induló K11 Kulturális Központ művészeti vezetője-
ként. A Király utcában, a bulinegyed közepén kultúrát kínálni 
nem egyszerű feladat, de úgy gondolom, sikerült. 2017-ben 
több mint 240 rendezvényt szerveztünk ketten egy kollégám-
mal. A táncházaktól a különböző koncerteken át, kiállítások 
sokaságáig, a beszélgetős pódiumestektől a különböző céges 
rendezvényekig, az iskolai vetélkedőtől a nyári táboroztatásig 
sok mindent sikerült megvalósítani.
Nagyon jó kapcsolatom volt a közönséggel, a fellépőkkel, ren-
geteg szakmai kapcsolatot alakítottam ki, ugyanakkor a mű-
ködtető és a fenntartó felelőtlensége miatt kialakult helyzet 
azt a kényszerítette ki belőlem, hogy elegem lett Budapestből, 
s a szívem is visszahúzott Zalába. Épp azon a nyáron láttam 
meg a hirdetést, és azonnal el is döntöttem, hogy beadom a 
pályázatomat.

Milyen tervekkel érkezett Vonyarcvashegyre?
A legfőbb tervem, hogy együtt tervezzünk a vonyarci embe-
rekkel. Nem vagyok az a fajta vezető, aki az íróasztal mögül 
kitalálja, hogy mit szeretnének az emberek. Érzem, hogy na-
gyon kedvesen fogadtak, és nyitottak az együttműködésre. A 
képviselő-testületnek is köszönöm a bizalmat. Nagyon sok 
értékes rendezvényt és közösséget örököltem az elődömtől, 
Illésné Major Juliannától. Ami működik, azt természetesen 
folytatni szeretném, de ugyanakkor szeretném megszólítani a 
fiatalokat, a középkorosztályt, s a családokat, ősszel és télen 
is. Használják a művelődési házat, és mi igyekszünk nyitottak 
lenni, hogy olyankor tudjanak bejönni hozzánk, amikor ráér-
nek! Akár este vagy hétvégén is.
Tudom, hogy a kulturális szolgáltatás csak egy szelete a nyári 
gasztronómiai fesztiváloknak, ugyanakkor egy nagyon fontos 
szelete: a desszert. Az itt nyaralók döntését biztosan befolyá-
solja, ha népszerű előadókat hívunk, s tudják, hogy a gyere-
kektől az idősekig mindenki találhat itt olyan programokat, 
amiért érdemes Vonyarcvashegyen nyaralni.
Gyönyörű helyszín a komolyzenei koncerteknek a Szent Mi-
hály-dombi kápolna, kiváló ötlet az Úszólámpás Fesztivál, 
vagy a Mandulás-napok. A Bornapok és a Kézműves Sörfesz-
tivál közönségének döntésében is biztosan szerepet játszik, 
hogy a kiváló ételek, italok mellé jó koncertek, színes kulturá-
lis kavalkád várja. Szeretném, ha az idei évben legalább 3-szor 
sikerülne nézőkkel megtölteni a kertmozit, zenés színházi elő-
adásokra és unicum jellegű koncertekre.
Ugyanakkor azt is tudom, hogy nem kizárólag Vonyarcvas-
hegyre érkeztem, hanem egy tágabb közösségbe is. Keszthely-
től Balatongyörökig együttműködésre vagyunk utalva, s mivel 
kollégáimmal is több évtizedes már ez a kapcsolat, így szerin-
tem ennek sem lesz semmi akadálya.
Hiszem és vallom, hogy a folyamatos és nyílt kommuniká-
ció az emberekkel csodákra képes, ezért köszönöm ennek 
az interjúnak is a lehetőségét!

Horváth Imre
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Lezárult egy korszak a horgászegyesület életében
Simon Ferenc 2000 óta, 18 éven keresztül vezette a Vonyarcvashegyi Arany Híd 
Horgászegyesületet. Munkájáról, tapasztalatairól kérdeztük a leköszönő elnököt.

Az egyesület 1986-ban alakult azzal a céllal, hogy helyi 
horgászatot szabályozott keretek közé terelje. Hogyan te-
kinthetünk vissza erre a több mint 30 évre?
Bátran állíthatom, hogy a történetünk sikernek könyvelhető 
el. A kezdeti 15 fős taglétszámot az eltelt évek alatt kisebb 
ingadozásokkal megsokszoroztuk, mára 500-nál is többen 
vagyunk. Az elsők között alakultunk a Balaton mentén, kö-
vetendő példa alig volt előttünk, szinte mindent magunk-
nak kellett kitaposni. Céljaink közé tartozott mindig, hogy 
a horgászatot megismertessük, megszerettessük a helyiekkel, 
s az ide látogató turistákkal. Tagjaink számának dinamikus 
növekedése igazolja leghitelesebben ilyen irányú törekvéseink 
sikerességét.
Hogyan élte meg elnökké választását?
Sohasem voltak vezetői ambícióim. Már a 90-es években 
rendszeresen jártunk Vonyarcvashegyre nyaralni, pihenni a 
családommal, így már a kezdetektől az egyesület és a vezető-
ség tagja voltam, elnöknek azonban csak 2000-ben választot-
tak meg, miután véglegesen ideköltöztünk Zalaegerszegről. 
Mindvégig a köz szolgálata, a horgászat szeretete motivált, 
kihívásnak tekintettem mindezt.
Milyen fontosabb sikereket, eredményeket tudtak elérni a 
vezetése alatt?
2005 nyarán az önkormányzat segítségével elkészült a 68 
csónak befogadására alkalmas kikötő, melynek üzemeltetése 
azóta is az egyesület feladata, így mindamellett, hogy az igény 
egyébként is nőtt a horgászatra, még vonzóbbá tudtuk tenni 
ezt a sportágat. 2010 környékén aztán szintén az önkormány-
zat 1,5 millió forintos támogatásával egy 3,2 millió forintos 
összköltségű felújítást végeztünk el a kikötőn, kicseréltettük a 
teljes cölöpözést, és padozatot is. A kikötő a megnyitása óta 
„teltházzal” üzemel, lenne igény a bővítésre, de a terület nyúj-
totta lehetőségek sajnos nem adnak erre módot.
Közben 300 fölé emelkedett a taglétszámunk, ezáltal az anya-
gi lehetőségek is tovább bővültek. Így 2013-ban önerőből 
tudtuk felépíteni a csónakházunkat, melynek köszönhetően 
ismét gyarapodásnak indultunk. Az anyagi helyzetünk soha 
sem volt rossz, de az utóbbi időben már kifeje-
zetten stabilnak mondható, így az ilyen nagy 
volumenű beruházások mellett is mindvégig 
meg tudtuk őrizni anyagi stabilitásunkat.
Véleményem szerint sikerült lépést tartanunk 
a település fejlődésével, a kikötő, a faház, 
de a partszakasz is sokat fejlődött, 
szépült az évek során.
Tagjaink több rangos megmé-
rettetésen is részt vettek, nem is 
akármilyen sikerrel. 2016-ban a 
Bedő-Vass-Sényi trió a Zsennye 
melletti horgásztavon rendezett 
versenyen a rangos 4. helyezést 

értek el, 2017-ben egy 
párosunk ugyanott 
rablóhalazásban a má-
sodik helyen végzett, 
mindezt amatőrként 
érték el, ami tovább 
emeli a helyezések 
sportértékét.
Az utóbbi években 
nemcsak tagjai lettünk a Balatoni Horgászegyesületek Szövet-
ségének (ami a MOHOSZ tagja), hanem sikerült is velük egy 
gyümölcsöző kapcsolatot kialakítani. Az utóbbi években egy-
re aktívabban segítik a hozzánk hasonló egyesületek munká-
ját: versenyeket szerveznek, pályázatokat írnak ki. 2017-2018 
fordulóján nekünk is sikerült így 140.000 Ft-ot nyerni.
Ilyen hosszú idő alatt nyilván akadtak nehézségek is.
Természetesen, voltak kevésbé pozitív élmények is. Mivel a 
jelenlegi több, mint 500 tagunk kb. 70 százaléka nem helyi 
lakos, sőt 160-170 fő külföldi, ez a népes taglétszám sem a 
közgyűléseinken, sem a minden évben megrendezett, saját 
szervezésű versenyünkön nem tükröződik. Ez állandó prob-
léma. Tovább gyarapodik sajnos a bürokrácia is, eleinte 5 évig 
kellett megőriznünk minden dokumentumot, most már van 
olyan is, amit 7 évig kell. Ez az állandó, idegőrlő munka az 
én koromban már kezdett egyre megterhelőbbé válni. Ez is 
szerepet játszott abban, hogy meghozzam a döntést: átadom a 
stafétát. A fiatalabb generáció tagjai sokkal gördülékenyebben 
tudják majd az egyesület ügyeit intézni, idén egyébként is ak-
tuális lesz a kikötő csónakhelyeinek megújítása, ez is rengeteg 
munka elé állítja majd az új vezetést.
Visszatekintve azért sokkal több a pozitívum, mint a negatí-
vum. Különös örömmel töltött el az is, hogy a tavalyi tiszt-
újító taggyűlésen az új vezetés – a tagság nevében – egy-egy 
térplasztikával köszönte meg a szintén leköszönő egyesületi 
titkár, Bánfi Lajos, s az én munkámat is.
Ön szerint, miként alakul majd az egyesület jövője?
A legfontosabb feladat a horgászturizmus fejlesztése. A csó-

nakkal vagy vitorlással nem rendelkező, alkalmi 
horgászok számára sokkal több, jobb lehe-
tőséget kell nyújtani a sporthoz. Továbbra 
is lépést kell tartanunk a település, a régió 
fejlődésével, a kikötő és a partszakasz folya-

matos fejlesztésével, kényelmesebbé, kultu-
ráltabbá tételével. A fennakadásmentes mű-
ködéshez szükséges az egyesület tagságának 
aktivizálása is. Úgy vélem, megfelelő kezekbe 

került a karmesteri pálca, ezúton is szeretnék 
sok sikert és kitartást kívánni az egyesület új elnö-

kének, Domina Balázsnak, valamint Bedő István, 
Vass András és Sényi Zsolt vezetőségi tagoknak.

Horváth Imre
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A Vonyarcvashegyi  
Kertbarát Klub 2018-as éve
2017-ben alakult klubunk az első teljes évét tudhatja maga 
mögött. Tavalyi 7 klubestünk alkalmával több változatos 
előadást is tartottunk, és egy gyalogtúrára is sor került.

Köszönettel tartozom mindenkinek, aki bár
milyen for mában támogatta klubunk 2018. évi 
működését, és lehetővé tette az összejövetelek 
díjmentességét.

Programjainkon való részvétel nincs tagság
hoz kötve, így továbbra is szeretettel várunk 
minden érdeklődőt!

Simonné Pálfi Gabriella – klubvezető 
kertbarat2017@gmail.com    Tel.: 30/670-1429 

Facebook: Bodza Klub Vonyarcvashegyi Kertbarátok

Februári program:
„Az erdésszel két baj van: Ha fát vág és ha nem vág fát” 

beszélgetés az erdők mindennapi életünkben betöltött  
gazdasági, jóléti, védelmi szerepéről

február 5én kedden, 18 órakor
a Művelődési Ház és Könyvtárban, Vonyarcvashegyen.

Az előadás ingyenes, a részvétel nincs tagsághoz kötve. 
Szeretettel várunk minden érdeklődőt!

Az előadások témái:

1. klubest (2018. 01. 09) 
Kötetlen beszélgetés az elmúlt év 
tapasztalatairól, a jövő évi tervekről.

2. klubest (2018. 02. 06.) 
Virágpor, mézek és mézes termékek 
kóstolása közben beszélgettünk 
klubtársainkkal, Bicsérdi Lászlóval és 
feleségével a méhek életéről, jelentőségéről, 
a virágpor és a méz egészségmegőrző 
szerepéről és a mézkészítés folyamatáról.

3. klubest (2018. 03. 06.) 
Györei Tamás klubtársunktól hallhattunk 
a bodza, az őszibarack, a mandula és 
a dió szaporításáról, termesztéséről, 
felhasználásáról és jótékony hatásairól.

4. klubest (2018. 04. 10.) 
Mauz Péter osztotta meg velünk 
tapasztalatait a húsgalamb, a gazdasági 
fürj, a gyöngytyúk és a racka juh 
tenyésztéséről.

5. klubest (2018. 10. 02.) 
Az Országos Könyvtári Napok keretében 
Fráter Erzsébet biológus „A Biblia 
növényei” című könyvének bemutatója.

6. klubest (2018. 11. 13.) 
Bemutatóval egybekötött előadás az 
immunrendszer erősítéséről. Előadó: 
Wagenhoferné Pohl Magdolna – 
természetgyógyász, fitoterapeuta.

7. klubest (2018. 12. 11.) 
Dr. Szeglet Péter egyetemi docens előadása 
a vadon termő ehető gombákról.
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Meghívó
Ötlet Műhely
Van egy jó ötlete...
• a település-fejlesztésről?
• a szezonra való felkészülésről?

Jöjjön el, mondja el nekünk, 
gondolkodjunk közösen Vonyarcvashegy jövőjéről!

2019. február 8-án, 17:30-kor
a Művelődési Ház és Könyvtárban.

Ha személyesen nem tud eljönni, javaslatait e-mailen is elküldheti nekünk 
a következő címre: info@palirobi.hu

Számítunk ötleteire, javaslataira, készüljünk együtt a turisztikai szezonra!

Baráti üdvözlettel: Pali Róbert képviselő
a Turisztikai-, Kulturális-, Ifjúsági- és 
Sportbizottság elnöke

30/9444-774

Február 15.
11.00 Csokonai Vitéz Mihály: Dorottya 

a Csavar Színház előadása diákoknak
18.00 Csokonai Vitéz Mihály: Dorottya 

a Csavar Színház előadása felnőtteknek 
Minden szerepben: Gál Tamás  
felvidéki Dosky-díjas színész 
Közreműködik: Mester László népzenész 
Regisztrálni szükséges a Facebook 
oldalon messenger üzenetben, 
vagy a k8611@koznet.hu címen!

Február 16.
15.00 Családi játszóház 18 óráig 

Várjuk a gyermekes családokat  
közös zenéléssel, énekléssel és  
sok-sok szenzációs családi társasjátékkal.

19.00 A Balaton Art Alkotóközösség 
nyilvános alkotónapja éjfélig

20.00 Latin-party a nagyteremben 
Latin buli salsa, bachata, kizomba zenékkel,  
zenél DJ And’res alias Horváth András. 
Szeretettel várunk minden táncolni vágyót! 
Aki bátortalan, segítséget is kap  
az alaplépések megtanulásához.

Minden prograM ingyenes! 
inForMáció: 30/3968-678
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